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Protokół nr LXVII/2023 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 27 kwietnia 2023 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Marta Nawrocka – Adwokat, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Elżbieta Perkowska – Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Jacek Matusiak – Dyrektor Biblioteki Publicznej w Starym Mieście, 
- Radosław Kaczmarek – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – podinspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie LXVII sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:05. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Otwieram LXVII Sesję Rady Gminy Stare Miasto 
zwołaną na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. Witam 
Wicewójta Gminy Stare Miasto - Pana Janusza Frysiaka. Dzień dobry. Skarbnika Gminy - Panią Jolantę 
Sobczak, Sekretarza Gminy - Panią Luizę Kędracką. Witam Panią mecenas Nawrocką. Na dzisiejszej sesji 
Witam Wysoką Radę, Sołtysów, kierowników poszczególnych jednostek, pracowników Urzędu Gminy. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Na 15 Radnych obecnych jest 14. Nieobecny jest Pan Przewodniczący Michał Kałużny. Pan Prze-
wodniczący usprawiedliwił swoją nieobecność, Rada może podejmować decyzje i będą one prawo-
mocne. 

2. Przedstawienie porządku obrad LXVII sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stare Miasto na lata 2023-
2027 z uwzględnieniem perspektywy do roku 2031”, 

• w sprawie pozbawienia dróg kategorii dróg gminnych poprzez wyłączenie ich z użytko-
wania na terenie Gminy Stare Miasto, 

• w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie  
dotacji celowej na pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu pn. 
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„Budowa nowej linii kolejowej Turek - Konin” w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej 
i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej - Kolej+ do 2029 roku, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2035. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa gminy Stare Miasto za 2022 rok. 
8. Sprawozdanie z działań w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej w gminie Stare 

Miasto za 2022 rok. 
9. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
10.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
11.  Zakończenie obrad LXVII sesji Rady Gminy. 

   

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LXVII sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do przedłożonego porządku 
obrad, który został Państwu w trybie ustawowym przesłanym? Nie mamy uwag. Przystępujemy do 
przegłosowania porządku obrad. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 
 
Porządek obrad LXVII sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Protokół został Państwu przesłany wraz z materiałami sesyjnymi. 
Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do treści protokołu z LXVI Sesji Rady Gminy? Nie mamy uwag. 
Przystępujemy do głosowania. 

 
„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Protokół z LXVI Sesji Rady Gminy został przyjęty 
jednogłośnie. 
 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informacja ta została Państwu przesłana, jest zamieszczona rów-
nież na stronie Gminy w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli Panie, Panowie Radni będą mieli pyta-
nia, bądź uwagi do tej informacji bardzo proszę w punkcie Sprawy bieżące. 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-
nym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dyżury w Biurze Rady we wtorki i załatwianie spraw bieżących. 

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 

 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Uchwały, które będą dzisiaj procedowane jak i również przedsta-
wione informacje były w sposób szczegółowy omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 28 
marca 2023 roku.  



Strona 3 z 13 
 

• w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stare Miasto na lata 2023-
2027 z uwzględnieniem perspektywy do roku 2031”, 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią kierownik Magdalenę 
Kusiak. 

Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, ustawa prawo ochrony środowiska zobowiązuje  
organ wykonawczy jednostek samorządu terytorialnego do sporządzania programów ochrony środo-
wiska, które pomagają w realizacji polityki ochrony środowiska na terenie gminy, powiatu czy też  
województwa. Program ochrony środowiska uchwala odpowiednio Rada Gminy, Powiatu czy właśnie 
województwa. Zgodnie z wymaganiami ustawy przedmiotowy program ochrony środowiska dla gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2027 z uwzględnieniem perspektywy do roku 2031 został zaopiniowany po-
zytywnie przez Zarząd Powiatu Konińskiego. Dla projektu przedmiotowego dokumentu opracowano 
również Prognozę oddziaływania na środowisko oraz przeprowadzana strategiczną ocenę oddziaływa-
nia na środowisko zakończoną zaopiniowaniem pozytywnym dokumentu przez Wojewódzkiego In-
spektora Sanitarnego oraz Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu. Ponadto w pro-
cedurze opracowania programu ochrony środowiska dla gminy Stare Miasto zapewniono udział społe-
czeństwa poprzez wyłożenie projektowanego dokumentu do publicznego wglądu na okres 21 dni  
z możliwością składania uwag i wniosków. W ramach tych konsultacji do projektu dokumentu nie wnie-
siono żadnych uwag i zastrzeżeń. Program ochrony środowiska jest dokumentem strategicznym, który 
ocenia i opisuje stan środowiska oraz diagnozuje najważniejsze problemy środowiskowe na terenie 
gminy Stare Miasto, a także wskazuje kierunki działania, jakie należy realizować w celu ich eliminacji, 
to jest poprawy środowiska. W programie wskazano cztery kluczowe obszary interwencji, to jest: wy-
stępowanie przekroczeń dopuszczalnych standardów jakości powietrza, zła jakość wód powierzchnio-
wych, silne zagrożenie suszą oraz pogarszające się warunki klimatu akustycznego. Pragnę też tutaj 
wspomnieć, że opracowanie przedmiotowego programu powierzono firmie zewnętrznej, a gmina 
Stare Miasto na opracowaniu dokumentu otrzymała dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w wysokości 40% wartości tego przedsięwzięcia. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani kierownik. Bardzo proszę, czy są pytania? Otwieram 
dyskusję nad treścią uchwały. Proszę o zgłoszenia. Przypominam, że wszystkie uchwały, informacja zo-
stały w sposób szczegółowy omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 
25 kwietnia 2023 roku. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. Bardzo 
dziękuję Pani kierownik. 
 
Uchwała Nr LXVII/444/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 kwietnia 2023 roku w sprawie przyjęcia 
Programu ochrony środowiska dla gminy Stare Miasto na lata 2023-2027 z uwzględnieniem perspek-
tywy do roku 2031. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska 
Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXVII/444/2023 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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• w sprawie pozbawienia dróg kategorii gminnych poprzez wyłączenie ich z użytkowania 
na terenie gminy Stare Miasto, 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały Proszę Pana inspektora Radosława 
Kaczmarka. 

Pan Radosław Kaczmarek – Niniejsza uchwała dotyczy pozbawienia kategorii dróg gminnych wraz 
z jednoczesnym wyłączeniem ich z użytkowania położonych w obrębie Krągola oznaczonych numerem 
działki 457/3, 400/2 i 399/15 uzasadnieniem jest przeznaczenie tychże działek celem sprzedaży w celu 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych. W przedmiotowej sprawie 
otrzymano uzyskano również pozytywną opinię Zarządu Powiatu Konińskiego wyrażoną w uchwale  
Nr 537/2023 z dnia 13 marca 2023. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń dyskusji, dyskusję zamykam. Dziękuję Panu inspektorowi. 
 
Uchwała Nr LXVII/445/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 kwietnia 2023 roku w sprawie pozba-
wienia dróg kategorii dróg gminnych poprzez wyłączenie ich z użytkowania na terenie gminy Stare 
Miasto. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska 
Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXVII/445/2023 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie do-
tacji celowej na pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją projektu pn.:  
„Budowa nowej linii kolejowej Turek-Konin w ramach programu uzupełnienia lokalnej  
i regionalnej infrastruktury kolejowej Kolej+ do 2029 roku, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę panią kierownik Elżbietę 
Perkowska. 

Pani Elżbieta Perkowska – Dzień dobry. Szanowni państwo, w związku z realizacją projektu „Bu-
dowa nowej linii kolejowej Turek-Konin Województwo Wielkopolskie zawarło umowę z PKP PLK, która 
reguluje zasady współpracy przy opracowywaniu studium projektowo-technologicznego oraz realizacji 
robót budowlanych. Na mocy zawartej umowy o partnerstwie z dnia 22 Listopada 2021 roku pomiędzy 
gminą Stare Miasto Województwem Wielkopolskim niniejszą uchwałą Rada Gminy udziela Wojewódz-
two pomocy finansowej w formie dotacji celowej na pokrycie wkładu własnego w kwotach i terminach 
określonych w uchwale. Warunki udzielania pomocy finansowej określone zostaną pomiędzy Woje-
wództwem i Gminą w umowie. Kwota udzielonej dotacji wynika z deklaracji przedłożonej przez gminę 
w 2022 roku środki na ten cel zostały zabezpieczone w budżecie gminy i WPF. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Pan radny Lewandowski. Udzielam Panu głosu. 
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Pan Waldemar Lewandowski – Pani Przewodnicząca. Panie Wójcie, Szanowna Rado. Jest to bardzo 
ważna decyzja, dlatego jesteśmy winni dzisiaj mieszkańcom chociażby informacje, że nie przeszliśmy 
nad tym tematem do porządku dziennego bez żadnej dyskusji. W zasadzie dyskusja ta toczy się od 
dwóch lat, bo te pierwsze wstępne projekty, które nam przedstawione zaczęły się w roku 2021. Chcia-
łem zwrócić uwagę, że budowa linii kolejowych nie jest zadaniem samorządu, tym bardziej samorządu 
gminnych, moja pierwsza uwaga. Ja z tego powodu od początku byłem przeciwny temu, żeby nasza 
gmina partycypowała w kosztach tej budowy. Po długich dyskusjach większość Rady zdecydowała, że 
na początek wyłożymy niedużą kwotę na pracę studyjną tak się stało. W toku dalszej dyskusji tutaj 
Radni doszli do wniosku, że jednak większość Radnych że, dofinansujemy tą budowę ale w kwocie nie 
wyższej niż 3.000.000,00 zł. Ja chciałbym Państwu przypomnieć, że samorządy mają do tej inwestycji 
wnieść kwotę w wysokości 15% wartości inwestycji. W 2021 roku, dwa lata temu przedstawiono nam 
taki wstępny kosztorys, który już wtedy był kontestowany co do wysokości ale przyjmiemy, że był pra-
widłowo policzony na poziomie 660.000.000,00 zł. My do tego mamy dołożyć w tej kwocie 
3.000.000,00 zł. Od tego czasu minęły dwa lata. Przez te dwa lata inflacja jaka jest, to widzimy. Nadal 
mówimy o kwocie 3.000.000,00 zł. podczas, gdy faktyczne nakłady mamy ponieść za 4 i 5 lat, w 2007  
i 2008 roku, więc biorąc nawet optymistyczne projekty zakładane przez Prezesa NBP nawet przy niskiej 
inflacji ta kwota na budowę naszej dotacji nie ma szans się utrzymać, czyli jeżeli powiedzieliśmy a to 
zresztą jest to zapisane w projekcie umowy, o którą poprosiłem strony czyli my i Urząd Wojewódzki 
dopuszczamy, czyli niejako dopuszczamy czyli godzimy się na to, żeby ta kwota uległa zmianie. Tak jest 
zapisane dopuszczamy taką możliwość.  

 
Pani Elżbieta Perkowska – Za zgodą Rady Gminy. 
 
Pan Waldemar Lewandowski – Piszemy, że dopuszczamy, czyli na początek jeżeli powiemy A no 

to trudno nie powiedzieć B, bo tak to będzie wyglądało. No trudno, że tak powiem albo szklanka jest 
do połowy pusta albo do połowy pełna. Cały czas się mówi o 15%. W związku z tym na pewno i jesteśmy 
winni to mieszkańcom takiej informacji na pewno trzeba powiedzieć, że na kwocie 3.000.000,00 zł. się 
nie skończy. Mało tego, chciałbym zwrócić uwagę, że my podejmujemy decyzję o wydatkach, które 
spadną na barki następnej Rady. Kolejna sprawa, na którą chciałem zwrócić uwagę i która też nie jest 
poruszana. Ta inwestycja wśród mieszkańców terenów, na przez które przebiega z tego co mi wiadomo 
też nie budzi zachwytu, więc moje pytanie jest takie i chciałem nie może nie źle mnie pytanie. Każdy z 
radnych ma swoje argumenty za i przeciw, ja z tym nie chcę dyskutować, bo każdy ma prawo do wyra-
żenia opinii, ja natomiast chciałem tylko powiedzieć dlaczego jestem przeciw, ponieważ to nie jest na-
sze zadanie po pierwsze. Po drugie, nie wiem w tym momencie do końca ile będziemy musieli wyłożyć, 
po trzecie zgodnie z tymi porozumieniami będziemy musieli jeszcze ponieść koszty związane z drogami 
dojazdowymi i z utrzymaniem pewnych obiektów to jest kolejna sprawa i czwarta ważna powinniśmy, 
działać zgodnie z wolą naszych mieszkańców. Wśród mieszkańców tej części gminy, które reprezentuje 
chociaż jesteśmy radnymi ktoś by nie reprezentować i reprezentują wszystkich mieszkańców jakoś nie 
widziałem szczególnej potrzeby, żeby ta linia im do czegoś była potrzebna. Mieszkańcy Żdżar z tego, co 
słyszałem też wyrażają swoje obawy i protesty, więc to jest kolejny argument. Oczywiście szereg można 
przytoczyć szereg argumentów za, ja nawet nie zamierzam z nimi dyskutować, ja chciałem tylko przed-
stawić mieszkańcom swoją opinię nie dlatego, że głosuje nie bo nie, tylko z jakich uzasadnionych po-
wodów. Oczywiście każdy podkreślam ma prawo mieć inne zdanie, ja nie zamierzam nawet z tym po-
lemizować, natomiast też chciałbym zwrócić uwagę na jedno, że tak naprawdę jest to projekt poli-
tyczny, a ja powiedziałem że nie mam zamiaru się bawić w politykę z prostej przyczyny, bo mamy dbać 
o interesy mieszkańców. Dlaczego jest to projekt polityczny? bo za chwilę powinniśmy się zastanowić 
jakie podjąć działania również my jako mieszkańcy gminy i sąsiedni gmin Grodźca, Rychwała, które też 
partycypują w tym utrzymaniu, bo za moment nie będziemy mieli jak się dostać na drugą stronę Ko-
nina, bo most się zawali, a duża część mieszkańców jeździ do szkoły, do pracy jakoś tutaj i z naszej 
strony i ze strony samorządu województwa i ze strony innych samorządów nie widzę działań, które by 
wspierały samorząd Konina, jeżeli chodzi o to zadanie tak naprawdę nie próbujemy załatwić spraw 
bieżących, które dotykają w sposób istotny mieszkańców naszej gminy, bo jednak korzystamy z infra-
struktury sąsiedniej gminy, a deklarujemy się, że dołożymy do projektu, co do którego ja mam 
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wątpliwości, że on będzie korzystny dla mieszkańców gminy. Ja nie twierdzę, że on nie będzie korzystny 
dla mieszkańców Turku, Tuliszkowa tylko, że od tego żeby dbać o interesy mieszkańców Turku, Tulisz-
kowa są Radni z Turku, Tuliszkowa, a niekoniecznie ja. Dziękuję bardzo. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu radnemu. Pan radny Wejman, Przewodniczący Wej-
man. Udzielam Panu głosu. 

 
Pan Lesław Wejman – Sprawa kolei to już mamy 2 lata, w związku z tym, że przebiega przez miej-

scowość Żdżary, społeczeństwo Żdżar wyraziło w tym zakresie opinie w odpowiednim czasie, chyba 
jako jedyni złożyliśmy podpisy, wysłaliśmy pismo do Marszałka co do przebiegu. Czy nie kwestionowa-
liśmy celowości tej inwestycji znalazł przebieg, dlatego że ona tnie w trzech miejscach miejscowość 
Żdżary i wnioskowaliśmy o jej przesunięcie. Widzimy, że ten proces biegnie, natomiast otrzymujemy 
jako społeczeństwo stanowisko, że powinno być tak usytuowana ta trasa, żeby nie stwarzała trudności 
mieszkańcom. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Pan Przewodniczący Zioła. 
 
Pan Tymon Zioła – Temat kolei od początku był kontrowersyjny, zdania były podzielone faktycznie 

Pan Lewandowski był przeciwnikiem ja byłem zwolennikiem i nadal jestem. Ja wiem, że w naszym Par-
lamencie Polski często się zdarza, że często głosuje się do skutku, na tej sali też się zdarzało ale jeśli 
jestem w mniejszości przy pewnych głosowaniach, to szanuje decyzję większości Rady i zakładam, że 
w tym temacie powinno być podobnie. Podjęliśmy taką decyzję faktycznie może niewielką większością 
głosów ale jednak. Dla mnie kolej to rozwój, nie wiadomo co z tego projektu wyjdzie, ona przebiega 
tylko przez Stare Miasto nie łączy bezpośrednio ale dla mnie jest to szansa na dalszy rozwój tej Gminy. 
Czy to będzie prawda? Czy ja mam rację? Nikt tego nie wie. Główne finansowanie tych naszych 
3.000.000,00 zł. będzie w 2027 i 2028 roku nie wiadomo, kto będzie wtedy rządził w naszym kraju, kto 
będzie zasiedział w tej Radzie i wtedy tak, jak Pani przed chwilą powiedziała, Rada będzie mogła wyco-
fać się z finansowania tego projektu, bo decyzją Rady musimy podejmować, każda uchwała jeśli chodzi 
o finansowanie tych 3.000.000,00 zł musi przechodzić przez obrady, więc wtedy też będzie można z tej 
tak naprawdę  większości środków się jeszcze wycofać bo to będzie 2.900.000,00 zł. 2027 i 2028 rok, 
więc skoro weszliśmy w to większością, to ja proszę o uszanowanie tej Rady i według mnie jest to 
szansa na rozwój i mamy jeszcze kilka lat do głównego finansowania tego projektu, a być może będzie 
tak jak i Pan mówi, że ten projekt całkowicie upadnie, co będzie skutkowało tym że jemy tych środków 
nie wydamy. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Pan Wicewójt Janusz Frysiak, udzielam Panu 

głosu. 
 
Pan Janusz Frysiak – Szanowni Państwo Radni, ja również nie chciałbym wracać do tej dyskusji, 

która toczy się już od blisko dwóch lat. Chciałem tylko usystematyzować i uporządkować pewne fakty, 
które tutaj padły i zostały powiedziane. Jeśli chodzi o udział samorządów, to faktycznie jest to 15%, 
natomiast zwracam uwagę, że połowę tej kwoty bierze na siebie Marszałek czyli 7,5%. Pozostałe 7,5% 
i jest dzielone na wszystkich partnerów projektu, więc ten udział nasz jako gminy i również w wszyst-
kich pozostałych jest dużo mniejszy. Na ten moment udało się wspólnie Marszałkowi i Liniom Kolejo-
wym PKP stworzyć dokument studium planistyczno-prognostyczne ono nie określa ostatecznie traso-
wania, on wskazuje wariant natomiast czy ten wariant powstanie tego nie wiemy. Co do kosztów to 
tak jak też padło tutaj Pan Lewandowski mówił o kosztach, Pan Przewodniczący Zioła również. Dopiero 
po wybraniu ostatecznego wariantu po określeniu kosztów, gdzie można stwierdzić, który wariant ile 
kosztuje i czy ta inwestycja będzie realizowana w jakim czasie, natomiast ja pragnę zauważyć i podkre-
ślić, że tą decyzję już Szanowna Rada podjęła. Tak naprawdę ta uchwała troszeczkę porządkuje pewne 
tematy związane z dofinansowaniem i udziałem naszym w tym projekcie. Marszałek zwrócił się z taką 
prośbą, żeby była ta nazwa zmieniona i w związku z tym jest to przedstawione, środki są zabezpieczone 
i na ten rok i na każdy kolejny WPF-ie, więc te środki już mamy, nie dyskutujemy tutaj dzisiaj, nie 
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podejmujecie Państwo decyzji o tym, żeby te środki przeznaczać, bo one już są zapisane i tak jak po-
wiedziała Pani kierownik Perkowska, odpowiadając na pytanie Pana radnego Lewandowskiego, tak w 
umowie jest zapisane w paragrafie trzecim punkt czwarty, że strony dopuszczają zmianę umowy, rów-
nież jeżeli chodzi o finansowanie. Dopuszczają, ale jednocześnie w  paragrafie 3 ustęp 5 jest informacja, 
że będzie wymagało to aneksu do umowy o poprzednim podjęciu stosownej uchwały przez organ sta-
nowiący, czyli przez naszą Radę Gminy, więc jeżeli Państwo czy kolejna Rada nie wyrazi na to zgody 
wówczas zostaniemy z tym wkładem jaki mamy. Ja tylko dodam, że taki dylemat mamy nie tylko my, 
tylko wszyscy inni partnerzy projektu i z Województwa Wielkopolskiego, z Powiatu Tureckiego jak rów-
nież z Powiatu Konińskiego, bo nie tylko my jesteśmy partnerem, który ma swój jakiś wkład własny, 
oprócz tego nasze sąsiednie gminy i jeśli dobrze kojarzę to również Starostwo Powiatowe, Powiat rów-
nież przystąpił i zadeklarował kwotę w wysokości 2.000.000,00 zł. Dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Nie mamy więcej zgłoszeń. Szanowni Państwo, od po-

czątku tej z dyskusji moje stanowisko było przeciw tej inwestycji, finansowaniu tej inwestycji z powodu 
realizacji obowiązku realizacji przez samorząd gminny zadań własnych, który skupiają się wokół potrzeb 
mieszkańców naszej gminy. Tych zadań mamy bardzo wiele, realizacja ich wiąże się z ich finansowa-
niem, co ze sobą ponosi duże koszty. My oczywiście systematycznie staramy się realizować, tym nie-
mniej wiele potrzeb mieszkańców czeka na realizację, to jest jedna rzecz nie mamy obowiązku realizo-
wać tego zadania, który jest tak naprawdę zadaniem Państwa. Uważam, że powinniśmy skupić się na 
realizacji, na finansowaniu realizacji zadań własnych. Ponadto rzecz bardzo ważna, protest mieszkań-
ców. Wiemy, że mieszkańcy Żdżar, bo to przez Żdżary będzie, przez część Żdżar przechodziła kolej wnie-
śli protest do Marszałka Województwa. Nie posiadamy na tą chwilę żadnej wiedzy o zmianie, przed-
stawiono projekt przebiegu tejże trasy, nie mamy żadnej wiedzy o zmianie tego, że w ogóle będzie 
jakakolwiek wniesiona zmiana, co do tejże trasy. Uważam że to powinniśmy też uszanować zdanie 
mieszkańców co do tego czy w przyszłości przyczynili to się do rozwoju gminy tak to są to są wielkie 
niewiadome, natomiast uważam że, powinniśmy wziąć pod uwagę i koszty tego przedsięwzięcia, które 
tak naprawdę nie wynikają z naszego obowiązku, a przede wszystkim protest mieszkańców, dlatego 
też chciałam przekazać uzasadnienie, co do mojej decyzji w tej sprawie. Nie mamy więcej zgłoszeń do 
dyskusji, dyskusje zamykam.  
 
Uchwała Nr LXVII/446/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 kwietnia 2023 roku w sprawie udziele-
nia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na pokrycie części 
wkładu własnego w związku z realizacją projektu pn. „Budowa linii kolejowej Turek-Konin w ramach 
programu uzupełnienia lokalnej i regionalnej infrastruktury kolejowej Kolej+ do 2029 roku. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –    8 głosów 
     „przeciw”               –    2 głosy 
     „wstrzymało się”   –   4 głosy 

 
„za” 8 głosów, „przeciw” 2 głosy, „wstrzymujących się” 4 głosy. Uchwałę przyjęto wymaganą ilością 
głosów. 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Stasiak Mirosław, Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

„Przeciw” głosowali radni: Lewandowski Waldemar, Turajska Halina.  

Od głosu „wstrzymali się” radni: Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman Lesław, Zając Andrzej. 

Uchwała otrzymała Nr LXVII/446/2023 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 
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Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy - Panią Jolantę Sobczak. 

Pani Jolanta Sobczak – Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Projekt uchwały zakłada zwiększenie 
dochodów o kwotę 1.021.497,85 zł. do kwoty 80.746.609,87 zł. Natomiast zwiększenie wydatków jest 
również tej samej kwocie do kwoty łącznej 84.373.602,44 zł. Na zwiększenie dochodów miały wpływ 
w dziale 01095 Pozostała działalność, w dziale rolnictwo i łowiectwo, jest to zawiadomienie Wojewody 
Wielkopolskiego o przyznaniu dotacji celowej przeznaczonej na zwrot części podatku akcyzowego za-
wartego w cenie oleju napędowego, wykorzystywanego do produkcji rolnej oraz producentów rolnych 
na pokrycie kosztów postępowania w sprawie jego zwrotu łącznej kwocie 407.895,73 zł. W dziale 
75814 mamy zwiększenie łącznej kwocie o 509.291,00 zł i dotyczy to zwrotu części podatku VAT  
z Urzędu Skarbowego odprowadzanych inwestycji oraz zwiększenie dochodów bieżących z tytułu 
wpływu środków z funduszu pomocy na dodatkowe zadania oświatowe w kwocie 33.151,00 zł.  
W dziale 801 oświata ogółem zwiększenie o 69.625,00 zł i dotyczy to wykonanych dochodów przez 
Szkołę Podstawową w Żychlinie w kwocie 2.965,00 zł oraz zwiększenie z tytułu realizacji projektu „Po-
znaj Polskę” z tytułu dotacji i wpłat do rodziców łącznych kwocie 66.660,00 zł. W dziale 855 rodzina 
jest to zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego o przyznaniu dotacji celowej na realizację ustawy  
z 11 lutego 2016 roku o pomocy państwa w wychowaniu dzieci o kwotę 14.686,12 zł. W dziale 92195 
jest zwiększenie o 20.000,00 zł i dotyczy realizacji projektu Przeciwdziałanie przyczyną przestępczości 
w gminie Stare Miasto, wprowadzone akcje informacyjne i zakupu wyposażenia dla kół Gospodyń Wiej-
skich o kwotę 20.000,00 zł. Jeżeli chodzi o wydatki zaplanowano rozdziale 01044 infrastruktura sanita-
cyjna wsi na wydatki majątkowe w kwocie 10.000,00 zł oraz w rozdziale 01095 Pozostała działalność 
wydatki na realizację zadania związanego z wypłatę dodatku akcyzowego zawartego w cenie w oleju 
napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej w kwocie 407.895,73 zł. W rozdziale 60002 infra-
struktura kolejowa dokonano zmiany zadania związanego z budową nowej linii kolejowej Turek-Konin. 
W rozdziale 60016 dokonano zwiększenia o 125.000,00 zł. na zadania majątkowe w łącznej kwocie 
125.000,00 zł. tak, jak wcześniej mówiłam na budowę chodnika w Modle Księżej o 20.000,00 zł. Prze-
budowę drogi Olchowej w miejscowości Stare Miasto 20.000,00 zł. Przebudowa parkingu w Żychlinie, 
ul. Sosnowa 40.000,00 zł. i Przebudowa ulic Morwowej i Szkolnej miejscowości Stare Miasto  
o 45.000,00 zł. w roku 2023 i również to zadanie jest przewidziane do realizacji w roku 2024 i ujęte  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. W dziale 75023 urzędy gmin, tu zaplanowano wydatki bieżące  
o kwotę zwiększając o kwotę 230.000,00 zł na zwiększenie wydatku związanych z zastępstwem proce-
sowym w celu odzyskiwania podatku VAT. W rozdziale 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona prze-
ciwpożarowa, tu zaplanowano kwotę 4.640,00 zł na wniosek OSP w Liścu Wielkim na dofinansowanie 
i montaż instalacji fotowoltaicznej na budynku. Jednostka otrzymała dofinansowanie w kwocie 
35.000,00 zł ze środków zewnętrznych. W rozdziale 801 oświata i wychowanie, jest to zwiększenie  
o kwotę 142.776,00 zł i to, co Państwu wcześniej mówiłam są to generalnie dochody pozyskane z ze-
wnątrz i dotyczą funduszu pomocy 33.151,00 zł jak i również realizacji projektu „Poznaj Polskę”.  
W rozdziale 85154 dokonano przeciwdziałania alkoholizmowi dokonano zmiany związane z przeniesie-
niem między paragrafami i w rozdziale 85219 ośrodki Pomocy Społecznej zwiększenie na obsługę 
prawną o kwotę 18.000,00 zł i w rozdziale 85502 jest to dotacja Wojewody na tzw. 500+ o kwotę 
zwiększenie 14.686,12 zł jak i również w dziale kultura zwiększenie o 18.500,00 zł. W rozdziale 92195 
tak jak po stronie dochodów jest to również na realizację projektu przeciwdziałania przyczyną prze-
stępczości w gminie Stare Miasto zwiększenie o 20.000,00 zł i na zadanie inwestycyjne „Kultura fizyczna 
i sport w obiektach sportowych” jest zwiększenie o kwotę 34.000,00 zł. To tyle, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do 
dyskusji. Nie mamy zgłoszeń. Proszę o przedstawienie opinii Pana Przewodniczącego Komisji Budżetu 
- Lesława Wejmana. 

 
Pan Lesław Wejman –  Zmiany budżetowe omawialiśmy na wspólnym posiedzeniu Komisji, a także 

na posiedzeniu Komisji Budżetu z udziałem koleżanki Przewodniczącej i Pani Skarbnik. Na tym posie-
dzeniu komisji szczegółowo omówiliśmy sprawę i procedury związane z odzyskaniem VAT. Wszystkie 
uwarunkowania związane z przepisami, które tam obowiązują kruczkami i pozytywnie Komisja ocenia 
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działanie tutaj urzędu w zakresie tego odzyskania tego VAT-u, dlatego że stanowi to dosyć istotną po-
zycję w naszym budżecie. Jest to działanie ciągłe, mam nadzieję, że jeszcze z tych tego VAT-u przy in-
nych inwestycjach odzyskamy omówiliśmy także środki związane z Koleją+ ale także zostało omówione 
sprawy przetargów, wysokości tych przetargów, wyników tych przetargów. No prawie w każdym przy-
padku musimy dołożyć, jest to skutek inflacji na materiałach, a także na usługach. Komisja pozytywnie 
opiniuje proponowane zmiany w budżecie dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Zamykam dyskusję. Uchwała, 

którą będziemy podejmować to jest Druk 578A. 
 

Uchwała Nr LXVII/447/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 kwietnia 2023 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska 
Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXVII/447/2023 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2035. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Skarbnika Gminy - Panią Jo-

lantę Sobczak. 
 
Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej za-

kłada w załączniku nr 1 zwiększenie dochodów i wydatków wynikających ze zmiany uchwały budżeto-
wej, natomiast w załączniku nr 2 dokonano zmiany w latach 2023 i 2024 na zadaniu Przebudowa ul. 
Szkolnej,  Morwowej w miejscowości Stare Miasto. W wyniku złożonych ofert należy dokonać zwięk-
szenia na zadaniu o kwotę 105.000,00 zł w tym roku 2023 o 45.000,00 zł i w roku 2024 o kwotę 
60.000,00 zł Zadanie to jest dofinansowane z Rządowego Funduszu Polskiej Ład w łącznej kwocie 
1.140.000,00 zł i na wniosek Marszałka Województwa Wielkopolskiego dokonano zmiany nazwy zada-
nia oraz przedłożenie okresu realizacji inwestycji dofinansowania do roku 2029 ale bez zmiany kwoty 
dofinansowania. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXVII/448/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 kwietnia 2023 roku zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2023-
2035. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
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„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska 
Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXVII/448/2023 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo 15 minut przerwy. 
 
Przerwa: 10:45-11:01. 
 

Punkt 7 porządku obrad – Informacja o stanie bezpieczeństwa gminy Stare Miasto za 2022 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie informacji bardzo proszę Pana Mateusza Staciwę. 
 
Pan Mateusz Staciwa – Dzień dobry. Szanowni Państwo, Urząd Gminy Stare Miasto, przygotowu-

jąc ocenę stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2022 rok, zwrócił się z prośbą do właściwych 
merytorycznie jednostek organizacyjnych i instytucji o przekazanie informacji związanych z tym zagad-
nieniem. Informacje otrzymaliśmy z: Komisariatu Policji w Starym Mieście, Komendy Miejskiej Pań-
stwowej Straży Pożarnej w Koninie, Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Poznaniu De-
legatura w Koninie, Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Koninie, Państwowego Go-
spodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny w Koninie Zakładu Usług Wodnych w Koninie, Po-
wiatowego Lekarza Weterynarii w Koninie. Komisariat Policji w Starym Mieście poinformował, że ubie-
głym roku na terenie Gminy Stare Miasto odnotowano 109 przestępstw kryminalnych. Są to zdarzenia: 
przeciwko życiu i zdrowiu: 1, przestępstwa przeciwko mieniu: 61 oraz inne przestępstwa – 47. 
Wszczęto 17 postępowań  z grupy przestępstw  gospodarczych. W przedstawionym okresie, na terenie 
gminy Stare Miasto ujawniono 10 przestępstw narkotykowych. Na terenie działania Komisariatu Policji 
w Starym Mieście odnotowano 5 czynów karalne popełnione przez nieletnich. W roku ubiegłym miało 
miejsce 16 wypadków drogowych, w których odnotowano 1 ofiarę śmiertelną. Rannych zostało 18 
osób. W przedstawionym okresie doszło do 211 kolizji drogowych. W analizowanym okresie, na terenie 
gminy zatrzymano 20 osób, które kierowały pojazdem mechanicznym w stanie nietrzeźwości. Z opra-
cowania Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Koninie wynika, że w 2022 roku na terenie 
gminy odnotowano 32 pożary. Wystąpił wzrost miejscowych zagrożeń ze 126 w 2021 -  do 130 w 2022 
roku. Wpływ na ten wzrost ma z pewnością fakt, że przez nasz teren przebiega autostrada A2 oraz 2 
drogi krajowe nr 25 i 72.  Nie bez znaczenia jest tez to, że na naszym terenie znajduje się C.H. Ferio. Na 
terenie gminy niezmiennie funkcjonuje 12 OSP. Komenda Miejska Państwowej Straży Pożarnej prze-
prowadziła dwie inspekcje gotowości operacyjnej jednostek z Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśni-
czego, tj.: Stare Miasto i Lisiec Wielki. Delegatura Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w 
Koninie poinformowała, że w 2022 r. na terenie gminy Stare Miasto przeprowadziła 10 kontroli, w tym 
3 planowane i 7 kontroli pozaplanowych, w tym: 4 kontrole interwencyjne, 2 kontrole na wniosek oraz 
1 kontrola podmiotu prowadzącego produkcję rolną. Przeprowadzone kontrole miały na celu kontrolę 
przestrzegania przepisów ochrony środowiska w zakresie emisji gazów i pyłów do powietrza atmosfe-
rycznego, w zakresie gospodarki wodno-ściekowej, gospodarki odpadami, w tym recyklingu pojazdów 
wycofanych z eksploatacji, a także sprawdzenia jakości danych przekazywanych przez podmioty pro-
wadzące instalacje do Krajowego Rejestru Uwalniania i Transferu zanieczyszczeń. W przypadku wszyst-
kich kontroli stwierdzono naruszenia, w związku z czym nałożono 2 mandaty karne,  wydano 4 zarzą-
dzenia pokontrolne, dokonano 5 decyzji administracyjnych wymierzających kary pieniężne. Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sanitarny w  2022 r. skontrolował 54 obiekty. Poinformował, że pod nadzorem 
PSSE w Koninie znajdowały się 135 obiekty żywnościowo – żywieniowe oraz 8 obiektów produkcji  
i obrotu materiałami i wyrobami przeznaczonymi do kontaktu z żywnością. W roku ubiegłym nadzorem 
objęte zostały 56 obiektów użyteczności publicznej. Chodzi mi.in. o obiekty hotelarskie, zakłady 
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fryzjerskie, zakłady kosmetyczne, cmentarze, zakłady pogrzebowe, gabinety lekarskie, podmioty lecz-
nicze. W 2022 roku mieszkańców gminy Stare Miasto zaopatrywały 2 wodociągi publiczne; w Żychlinie  
i Liścu Wielkim oraz  spoza terenu gminy, tj wodociąg Sławsk gm. Rzgów – z jego wody korzysta około 
848 mieszkańców gminy Stare Miasto. W ubiegłym roku przeprowadzone zostały 2 kontrole w zakresie 
oceny stanu sanitarno – higienicznego stacji uzdatniania wody w Liścu Wielkim oraz w Żychlinie. Do 
PPIS w Koninie nie zgłoszono żadnych interwencji dotyczących nieodpowiedniej jakości wody przezna-
czonej do spożycia przez ludzi z obszaru gminy Stare Miasto. Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 
Polskie poinformowało, że w ramach corocznej eksploatacji wykonane zostały roboty utrzymaniowe 
urządzeń hydrotechnicznych na wałach przeciwpowodziowych, ciekach i Zbiorniku Stare Miasto, które 
polegały na: - koszeniu terenu wokół budowli, drobnych naprawach, regulacji piętrzenia, utrzymywa-
niu budowli w sprawności. W ramach corocznej konserwacji wałów przeciwpowodziowych rzeki Warty 
i Powy wykonano roboty, które polegały na: - dwukrotnym koszeniu skarp i korony wału, usuwaniu 
zakrzaczeń, zabudowie dziur powstałych w wałach. W miejscowości Karsy wykonane zostało udrożnie-
nie dopływu do Zbiornika Stare Miasto o długości 1,2 km. Polegało to na: wykoszeniu porostów ze 
skarp, usunięciu roślinności z dna oraz na porządkowaniu terenu wzdłuż cieku. Zakład Usług Wodnych 
w Koninie przekazał dane, z których wynika, że gmina Stare Miasto zaopatrywana jest w wodę z dwóch 
stacji wodociągowych zlokalizowanych w Żychlinie i w Liścu Wielkim. Poza tym miejscowości Rumin 
otrzymuje wodę ze stacji wodociągowej w Sławsku jest to gmina Rzgów, a miejscowość Trójka zasilana 
jest częściowo ze stacji wodociągowej Rozalin (gmina Rychwał), Posoka ze stacji Żychlin. Podstawowym 
zagrożeniem na terenie gminy są braki wody w okresie wiosenno-letnim.  Problem braku wody  istnieje 
od kilku lat. Spowodowany jest przyrostem liczby mieszkańców oraz posadawiających się na naszym 
terenie zakładów przemysłowych i usługowo-handlowych. Stacje w Liścu Wielkim i w Żychlinie pracują 
na maksymalnych wydajnościach. W 2022r. została wybudowana nowa Stacja Uzdatniania Wody w m. 
Żdżary, co zdecydowanie poprawi warunki zaopatrzenia w wodę zarówno mieszkańców jak i obszaru 
przemysłowego. Nowe stacje odciążą stacje uzdatniania wody w Żychlinie i w Liścu Wielkim, co pozwoli 
na zaopatrzenie w wodę całej gminy, również za autostradą – w kierunku południowym. Zakład Usług 
Wodnych współpracuje z Państwowym Powiatowym Inspektorem Sanitarnym w zakresie jakości wody. 
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Koninie nie stwierdził nowych ognisk chorób zakaźnych podlegają-
cych obowiązkowi zwalczania. Inspekcja Weterynaryjna przeprowadziła badania monitoringu w kie-
runku: choroby Aujeszkyego świń, gruźlicy bydła, brucelozy bydła, białaczki bydła, choroby niebie-
skiego języka, wysoce zjadliwej grypy ptaków oraz poddano obserwacji po pogryzieniu człowieka – 5 
psów i 1 kota. W 2022 r. na terenie gminy Stare Miasto był zlokalizowany punkt przetrzymywania tusz 
dzików odstrzelonych, w którym do końca roku pobrano i przebadano w kierunku ASF próbki od 42 
dzików (w tym 12 szt. z terenu gminy Stare Miasto). Szanowni Państwo, informacja ta została zamiesz-
czona w Biuletynie Informacji Publicznej. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Jeżeli ktoś będzie z Państwa miał pytania, bądź 

uwagi co do przedłożonych informacji, to bardzo proszę o przesłanie ich do Biura Rady Gminy, zostaną 
one w dalszej kolejności przesłane do odpowiedniej instytucji. 

 
Informacja o stanie bezpieczeństwa gminy Stare Miasto za 2022 rok stanowi załącznik nr 10 do niniej-
szego protokołu. 

 

Punkt 8 porządku obrad – Sprawozdanie z działań w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej w gminie Stare Miasto za 2022 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie informacji proszę Panią kierownik Marię Szumi-
galską. 

Pani Maria Szumigalska – Proszę Państwa, zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie za-
stępczej obowiązek wspierania rodziny przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wy-
chowawczych oraz organizacji pieczy zastępczej spoczywa na samorządzie gminnym i powiatowym.  
W roku ubiegłym z terenu naszej gminy w pieczy zastępczej przebywało 15 dzieci z czego 4 czworo 
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dzieci wróciło do rodzin biologicznych. Koszt pobytu dzieci po stronie naszej gminy wynosił 120.231,00 
zł. Asystenci wspierają swoją pracą 25 rodzin w tym 39 osób dorosłych i 48 dzieci. Wszystkie rodziny 
zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej wyraziły zgodę na taką usługę. Naj-
ważniejszymi zadaniami na rok 2023 to jest przede wszystkim zabezpieczenie środków finansowych na 
pokrycie kosztów pobytu dzieci w pieczy zastępczej, w razie potrzeby poszukiwania rodziny wspierają-
cych i podpisywanie z nich umów i oczywiście pokrycie w związku z tym kosztów oraz podnoszenie 
kwalifikacji przez asystentów rodziny wspierających rodziny przeżywające trudności w opiece i wycho-
waniu dzieci. Dziękuję bardzo Pani kierownik. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informacja ta była przedłużona, omówiona na wspólnym posiedze-
niu Komisji Stałych Rady Gminy. 

Sprawozdanie z działań w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej w gminie Stare 
Miasto za 2022 rok stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

Punkt 9 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Pan Przewodniczący Wejman - Przewodniczący Komisji Budżeto-
wej. 
 
 Pan Lesław Wejman – Komisja Budżetu odbyła kolejne spotkanie z Komisją z przeciwdziałania al-
koholizmu i narkomanii. Na tym posiedzeniu omówiono sprawę wykorzystania środków, a także pod-
jęcia działań w zakresie oferty skierowanej szczególnie dla młodzieży szkół średnich. W tym zakresie 
przedyskutowano różne formy ze strony Komisji będą nam też daleko idące pomoc w pozyskaniu lide-
rów grup nieformalnych, co będzie można wówczas finansować tą działalność, szczególnie dotyczy to 
działalności sportowej, artystycznej i reklamowej. Posiedzenie to, w posiedzeniu tym uczestniczyła ko-
leżanka Przewodnicząca. Wnioski zostały opracowane i przyjęte do realizacji. Dziękuję. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Więcej zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad 
nie mamy. 

Punkt 10 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę Dyrektora Biblioteki w Starym Mieście o przekazanie 
informacji o rajdzie rowerowym, który odbędzie się 3 Maja. 

 
Pan Jacek Matusiak – Dzień dobry Państwu. Wywołano mnie do tablicy, pozwolę sobie zaprosić 

Państwa z ogromną przyjemnością na 3 maja na rajd rowerowy i eksplozję kolorów. To jest taka im-
preza składająca się z dwóch elementów. Rajd rozpoczyna się o 14:30 z miejscowości Lisiec Wielki  
i metę mamy w  Żychlinie koło remizy OSP to będzie druga część imprezy od godziny 16:00. Serdecznie 
Państwa zapraszamy. Regulamin, szczegółowe informacje dotyczące udziału w rajdzie są na naszej stro-
nie internetowej. Gdyby Państwo chcieli, to oczywiście takie informacje udzielamy też szczegółowo na 
dole w Bibliotece. Do nabycia są koszulki, Urząd Gminy przygotował atrakcyjne nagrody, więc myślę, 
że będziemy się wszyscy doskonale bawić. Dziękuję bardzo. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu Dyrektorowi. Szanowni Państwo, czy ktoś  
z Pań, Panów Radnych chciałby w tym punkcie porządku obrad zabrać głos? Pan Przewodniczący Sta-
siak. 

 
Pan Mirosław Stasiak – Szanowna Rado, chciałbym w imieniu własnym, mieszkańców miejscowo-

ści Barczyków i Trójka dowiedzieć się o pewnej informacji, która dotarła do mieszkańców naszej miej-
scowości. Ja tu pokażę taką ulotkę, ją może Państwu przeczytam. Dla mieszkańców gminy Stare Miasto 
termin 8 maj poniedziałek 2023. Informujemy mieszkańców gminy Stare Miasto że od 8 maja 2023 
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roku przez okres jednego tygodnia będą przeprowadzane bezpłatne audyty nieruchomości pod kątem 
montażu instalacje fotowoltaicznej, pompy ciepła, termo-diagnostyki budynku dronem z termowizją. 
Podczas audytu specjalista przedstawi Państwu optymalną i rzetelną propozycję instalacji wybranego 
rozwiązania oraz możliwości otrzymania dotacji czyste powietrze do 100%. całej inwestycji tj. 
136.200,00 zł Mój prąd 4.0, 6.000,00 zł na fotowoltaikę i teraz obowiązkowe zapisy w dni robocze go-
dzina 8:00 - 16:00, telefon jest podany. Zadzwoń już teraz, ilość audytów ograniczona. Czyli czegoś nie 
rozumiem. Obowiązkowe zapisy, a nagle ilość audytów ograniczona, to jest jedna sprawa, a drugie 
moje pytanie w związku z tym pismem mieszkańcy się pytają czy to jest w porozumieniu z gminą i my 
to musimy? czy po prostu jest to wymysł, audyt  przeprowadzony przez firmę Hymon i dlatego zadaję 
to do Wójta pytanie czy my musimy po prostu w tym uczestniczyć? 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Przewodniczący myślę, że wyjaśni tę sytuację Pan Wicewójt, 
natomiast z tego, co pamiętam do tej sprawy już Urząd Gminy odniósł się i była informacja na stronie 
internetowej ale bardzo proszę Pana Wicewójta … ale ja to rozumiem, informacje dlatego proszę Pana 
Wicewójta o odniesienie się do tej sytuacji. Wspominam tylko, że to zdarzenie, te ulotki były większości 
miejscowościach było wszędzie to też już Urząd Gminy do nich się odniósł. 

 
Pan Janusz Frysiak – Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, Panie Radny, 

Szanowni Państwo Radni. Tak nasza gmina nie ma nic wspólnego z tym zaproszeniem. Nie trzeba nie 
trzeba brać udziału w tym w tych audytach, w tych zaproszeniach my już dwa tygodnie temu demen-
towaliśmy tą informację na naszym profilu facebookowym, na naszej stronie internetowej. W przeszło-
ści niestety również dochodziło do takich sytuacji, dlatego w tym miejscu chciałem podziękować za 
kontakty z Państwa strony, za kontakty mieszkańców. My wszystkie takie informacje jak tylko do nas 
docierają dementujemy. Zwracam również uwagę, że informacje oficjalne które wychodzą z urzędu 
najczęściej są zaopatrzone również w herb gminy, jakąś taką oficjalną informację, nie jakąś zwykłą 
ulotkę wiecie Państwo mniej więcej jak to wygląda, graficznie jest to przygotowywane od nas. Jest to 
też w różnych w różny sposób ogłaszane nie tylko na naszych na naszych portalach, ale również na 
portalach społecznościowych czy na portalach internetowych naszych lokalnych mediów, z którymi 
współpracujemy i staramy się takie informacje prostować, dementować. Tą dementowaliśmy również 
i tutaj również potwierdzam Urząd nie ma z tą informacją nic wspólnego. Dziękuję bardzo. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Dziękuję bardzo. Czy jeszcze w tym punkcie porządku obrad ktoś  
z Państwa chciałby zabrać głos? 

 
Pan Waldemar Lewandowski – Ja chciałbym tylko powiedzieć, że jeżeli chodzi o audyty energe-

tyczne, to się pewnie wzięło stąd, że od pierwszego chyba kwietnia są obowiązkowe audyty energe-
tyczne w przypadku sprzedaży domu, wynajmu i tak dalej, natomiast wobec innych mieszkańców jest 
to kompletnie nieobowiązkowe. Także jeżeli ktoś sprzedaje, to musi przedstawić taki dokument. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy –  Nie mamy zgłoszeń do udziału w dyskusji w tym punkcie porządku 

obrad. 
 

Punkt 11 porządku obrad – Zakończenie obrad LXVII sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Zamykam obrady LXVII sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 
Państwu za udział w sesji. 

LXVII sesja zakończyła się o godz. 11:17. 
 
                   Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:    

             /-/ Mateusz Staciwa                    /-/ Halina Turajska 


